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                          Jaarverslag van het jaar 2024 van de Heemkundevereniging Borne 
 

1. Ledental 

Eind 2024 was het aantal leden 385. Dit is 24 minder dan vorig jaar, toen was het ledental 409 bedroeg.  
Dit is voor het eerst, wanneer we terug kijken tot 2013, dat het aantal leden is gedaald tot onder de 400. 
Vooral door overlijden verliezen we leden. In 2024 hebben zich spontaal 16 nieuwe leden ingeschreven, 
maar dit maakt het verlies niet goed. Naast leden hebben we nog adverteerders, donateurs en relaties (collega- 
verenigingen). Totaal ontvangen 409 adressen de Boorn & Boerschop             

2. Bestuurszaken 

Bestuur formatie: Het bestuur bestond uit de volgende leden: Annemarie Haak (voorzitter), Bertie Velthuis 
(secretaris), Erik Mijnheer (Penningmeester), Marja oude Egbrink-Gerards, Frans Edelijn, Gerard Arkink en                       
Ineke Haarhuis-Oostvogel. De samenstelling van het bestuur is dit jaar niet gewijzigd.                                                                                                                              
Het bestuur kwam, onder leiding van de voorzitter, 7 keer bijeen. Bij (een deel van) de 
bestuursvergaderingen was ook Wim Roetgerink aanwezig. Hij wilde “voelen” of een bestuurs-
lidmaatschap “iets” voor hem was.  

ANBI instelling. Onze vereniging heeft geen erkenning als Algemeen nut beogende instelling. De verenging 
voldoet wel aan de hiervoor gestelde eisen. Bij het wijzigen van de statuten, 2 jaar geleden, is hier hierop 
reeds voorgesorteerd. Onze werkwijze is ook grotendeels conform de gestelde eisen. Zo worden er 
jaarverslagen en financieel jaarverslagen gemaakt en zijn er notulen van de jaarlijkse Algemene Leden- 
vergadering. Alleen worden deze niet op onze site gezet. Wel ontbreekt er een beleidsplan. Dit beleidsplan 
is nu opgesteld en wordt aan de leden voorgelegd. Wanneer de leden hiermee instemmen zal spoedig een 
ANBI status worden aangevraagd. 

Legaat. In april ontvingen wij van het notariskantoor Kuhlmann Westerhof & de Kok het bericht dat 
mevrouw Jet Scholten ons een legaat groot € 5.000, heeft geschonken. Dit bedrag is, na enige 
formaliteiten, ontvangen. Wij denken over een duurzame bestemming. 

      3.   De werkgroepen binnen onze vereniging 

 - Activiteitencommissie (o.a. ledenavonden) 

Op 16 januari  vierden we onze traditionele Niejjoarsvisiet. De gasten werden bij binnenkomst getrakteerd 
op koffie met kniepertjes en in de pauze waren er hapje en werd er een borrel aangeboden. De avond 
werd muzikaal omlijst door het Bornse gezelschap  new-kwinn-tet  bestaande uit 2 zangers: Frans Boers en 
Jos Hansté  en drie muzikanten Johan Kopp, Rein Buschers en Jan Kamp.     

Op 22 februari vond de Algemene Ledenvergadering plaats. (zie verslag). Aansluitend werd de film “Een 
band voor het leven” geproduceerd door Jan Kolner en Hans Mulder vertoond.                                                                                                                              



Op 20 maart verzorgde Gé Nijkamp de avond. Hij hield zijn conversatie in goed verstaanbaar Twents, beter 
in “het Boorns”. Hij vertelde anekdotes vanuit zijn geweldige kennis van Oud Borne en omgeving, vooral 
Saasveld. Hij kreeg hiermee de lachers regelmatig op zijn hand. Tevens droeg hij zelf gemaakte, vaak 
gevoelige, gedichten voor. De zaal was geheel gevuld. Het was een geweldige avond.                 

Op 16 oktober was Marcel van der Meer onze gast. Hij vertelde over de familie Ledeboer, afkomstig uit 
het Munsterland. De eerste Ledeboer is als theoloog via de heren van Weleveld in Twente gekomen. Hij 
wees er nadrukkelijk op dat de familie Ledeboer niet van adel was, al wilden ze dat wel doen voorkomen. 
Leden van de fam. Ledeboer hebben in Nederland belangrijke (bestuurlijke) functies bekleed. Er waren in 
de zaal bezoekers aanwezig die erg bekend waren met het onderwerp. Deze waren van mening dat er 
nogal wat hiaten in het vertelde zaten. Ook duurde de lezing veel te kort. 

Op 21 november zou Gé Nijkamp, wegens groot succes, weer een ledenavond verzorgen. Helaas moest hij 
zich enige dagen hiervoor ziek afmelden. De tijd was te kort om een andere invulling te vinden. 

Op 19 december werd een ledenmiddag gehouden. Dick Schlütter was onze gast. Dick is “zijn hele leven” 
reeds “amateur” archeoloog. Hij vertelde over een tiental belangrijke in het Twentse land, of in de 
onmiddellijke omgeving, gevonden vondsten. Hiervan zijn in de gemeente Borne zijn 3 belangrijke 
vondsten gedaan, te weten Boris, de wolharige mammoet, de ruiter (ridder) van Borne en de Lavaz beker. 
De middag werd goed bezocht.   

Uit de eind 2023 gehouden enquête is gebleken dat een redelijk deel van de leden voelt voor 
ledenbijeenkomsten welke op een middag worden gehouden. De middag van 19 december was hierop een 
antwoord. In maart 2025 zal nog een ledenmiddag worden gehouden. Zijn beide ledenmiddagen een 
succes, dan zal mogelijk besloten worden om jaarlijks 2-3 ledenmiddagen te houden. Gedacht wordt aan 
de ledenmiddagen in de donkere tijd van het jaar. Er resteren op deze wijze ook 2-3 (gewone) 
ledenavonden.  

Dit jaar vond de jaarlijkse excursie op woensdag 19 september plaats. Met de bus van de fa. Konink 
trokken we dit keer naar Xanten (Dld) een mooi stadje nabij de Rijn, ter hoogte van Nijmegen. Het aantal 
aanmeldingen was (veel) meer dan het aantal plaatsen in de bus. Besloten werd ook een 8 persoons busje 
te laten rijden. Niet alleen is Xanten op zich mooi, het is ook de voortzetting van een oude Romeinse 
legerplaats. Na de gebruikelijke Kaffee mit Kuchen, maakten we met een treintje een rondrit door het 
stadje. Daarna was een ieder een uurtje in de gelegenheid om op eigen houtje de stad te bezoeken. Velen 
bezochten de werkelijk imposante en zeer fraaie Dom. De lunch was voortreffelijk. Daarna werd het 
Archeologische Park  bezocht. Hier zijn vele Romeinse bouwwerken, op gelijke schaal nagebouwd. Na nog 
een drankje werd de terugreis naar Borne aanvaard.  

Om het jaar houden wij een zgn. vrijwilligersmiddag. Dit jaar gingen we met ongeveer 20 personen op               
16  mei naar Oldenzaal. Stadsgidsen verzorgden daar een excursie in de oudste stad van Twente. Op de 
Ganzenmarkt hebben we als afsluiting koffie en enige drankjes genuttigd. 

- Werkgroep Open Monumentendag 2024 

Dit jaar stond de Open Monumentendag in het teken van route, netwerken  en verbinden. Met de slogan 
“Onderweg” werd aandacht besteed aan diverse soorten wegen en verschillende vervoersmiddelen. 
Vroeger waren het paard en wagen, boten en de benenwagen. Nu zijn dat de auto, de fiets en weer de 
benenwagen. Dit naast de andere geautomatiseerde vervoermiddelen. Vroeger waren de wegen vooral 
zandpaden, sommige wegen waren bestraat. Tegenwoordig is bijna alles bestraat en vind je zandpaden 
alleen nog in de bossen en op de heide.                                                                                                                     
De slogan geldt ook voor onderweg zijn in de vorm van tijd; van het verleden (oude monumenten) naar 
heden (nieuwe monumenten) 



Klassendag                                                                                                                                                                                                 
Vrijdag 13 september was de klassendag. Hiervoor waren de basisscholen aangeschreven. De leerlingen 
konden zich van te voren aanmelden en ook dit jaar zaten alle workshops vol.                                                                          
Het Bussemakerhuis, de Synagoge, de Doopsgezinde Kerk, de Stephanuskerk en de Oude Kerk met de 
toren deden weer mee. In of rond elk gebouw was er programma. Dit varieerde van een rondleiding, een 
puzzeltocht door Oud Borne tot het oplossen van een legpuzzel, die betrekking had op het monument. 
De leerlingen van de groepen 7 en 8 waren heel enthousiast en gingen vol mooie ervaringen weer terug 
naar school. De klassendag was wederom een groot succes. 

Open monumentenrun -fietstocht en –wandeling                                                                                                                
Op zaterdag 14 september werd om 10.00 uur gestart vanaf het plein voor het Kulturhus. Dit gold voor 
zowel de monumentenwandeling, de monumentenfietstocht en de monumentenrun. De fietstocht en de 
run waren georganiseerd door Henk Passies, Deze tochten gingen langs verschillende monumenten, 
waarbij bij een aantal van deze monumenten een kort verhaal werd verteld door de begeleidende gids.           
De opkomst voor de monumentenrun- en fietstocht was dit jaar lager dan we gewend waren.                                                
De monumentenwandeling was georganiseerd door de gidsen van Oud Borne. Deze startte ook om 10.00 
uur bij het Kulturhus. De wandeling ging door Oud Borne. En zoals altijd weten onze wandelgidsen erg veel 
van monumenten in Oud Borne. Helaas was er maar één wandelaar aanwezig. 

Onze bevindingen over bovenstaande is dat er een lage opkomst was op de zaterdag. Ook was er 
verwarring waar zich aan te melden, omdat er tegelijkertijd een plantenruilmarkt was. Hierdoor moesten 
we naar binnen uitwijken. De gidsen vertelden uitgebreid hun verhaal. Dit werd erg leuk gevonden. Nadeel 
hiervan was dat de tochten erg uitliepen en het Kulturhus dus langer voor ons open moest blijven. Alle 
gidsen hebben een kleine traktatie ontvangen. 

- Werkgroep Historisch Informatie Punt   

Het Historisch Informatie Punt heeft op de gebruikelijke wijze gefunctioneerd. De gangbare 
werkzaamheden van het H.I.P. zijn dit jaar voortgezet. Er wordt getracht om leden, maar ook anderen, 
bekend te maken omtrent de grote hoeveelheid Bornse historische informatie die bij het H.I.P. is te 
verwerven.                                                                                                                                                                                                
Er zijn veel foto’s gedigitaliseerd. Vele honderden foto’s zijn gerubriceerd.                                                                                                                                                                             
De gegevens van 6500 bidprentjes zijn inmiddels in het HIP  gedigitaliseerd. Nu volgt het digitaliseren van 
de 6500 afbeeldingen, per 31 december zijn er 2.750 bidprentjes gedigitaliseerd. Uiteindelijk is het de 
bedoeling ze te plaatsen op onze website 
De schrijvers  en de redactie zijn ondersteund door hen bij hun artikelen te voorzien van foto’s.                             
Het aantal vrijwilligers was geleidelijk enigszins teruggelopen. Echter begin dit jaar zijn 2 nieuwe 
vrijwilligers actief geworden.                                                                                                                                                                          
Een oproep in de jongste nieuwsbrief  heeft er in geresulteerd dat er sinds begin november een 
coördinator is binnengekomen. Er wordt weer nieuw elan geconstateerd.                                                       
Het H.I.P. is  2 ochtenden, dinsdag en donderdag, geopend 
Momenteel wordt gewerkt aan het meer toegankelijk maken van de vele boeken die het H.I.P. bezit, door 
van ieder boek een korte inhoud te schrijven en hierover te publiceren in de B. & B..                                                
Het bestuur overlegt met de vrijwilligers van het H.I.P. om weer tot nieuwe initiatieven te komen. Dit 
proces is nog bezig.  
  

- Schrijverscollectief en redactie 
 
Door het schrijverscollectief zijn ook dit jaar weer drie goed gevulde B.& B. afgeleverd.                                                 
Het collectief is, als gevolg van de enquête, met 2 personen toegenomen. Toch blijft het collectief 
kwetsbaar. Voortdurend zijn er zorgen omtrent voldoende copy. Uitbreiding met enkele personen is zeer 
gewenst.                                                                                                                                                                                        



De redactie is dit jaar, omdat een van de redactieleden lange tijd ziek is, door één persoon gevoerd. Ook dit 
is een kwetsbare situatie.  
De B. & B. heeft, als gevolg van de gehouden enquête, een ander “uiterlijk” gekregen. Er is overgegaan 
naar een andere drukker. 

- Digitalisering. 

Een groep van 14 personen waarvan de meesten lid zijn van de Heemkundevereniging is op verzoek van de 
gemeente Borne het hele jaar bezig geweest met het metadateren van het bevolkingsregister van de 
gemeente Borne (Borne, Hertme, Zenderen en Bornerbroek). Het gaat om de periode 1830 t/m 1920. 
In 1830 en een aantal jaren daarna  waren er nog geen straatnamen. De huizen hadden destijds alleen een 
nummer. De groep is in 2024 gekomen tot ongeveer 1900. Nog 20 jaar te gaan dus. Door toename van het 
aantal inwoners zit in de laatste jaren steeds wat meer werk. De leden van de groep kunnen ook vanuit 
huis hun werk doen. 
  
De website van de Heemkunde vereniging is ondergebracht bij Borne in Beeld en deze is van RTV Borne. 
Op verzoek van RTV Borne is ons gevraagd de website bij een andere provider onder te brengen. We zijn 
hierdoor onaangenaam verrast maar door ontwikkelingen bij RTV Borne hebben we besloten onze website 
elders onder te brengen. Er wordt gewerkt aan het overzetten en dit schijnt een hele klus omdat wij een 
website hebben met erg veel informatie met een zoekmachine. 
We hopen in het voorjaar de hele website weer op orde te hebben. Voorlopig draait deze nog onder Borne 
in Beeld. 
 

- Sociale media 
  
Regelmatig plaatsen we korte berichten op FB. De berichten zijn te vinden onder Heemkundevereniging 
Borne. Inmiddels hebben we hier ruim 800 volgers. 
Er is dit jaar 3 keer een nieuwsbrief aan de leden gezonden. 
Ook maken we gebruik van  Instagram. Het aantal volgers op Insta onder Heemkundevereniging Borne is 
144. 

- Markten   

Op zaterdag 24 augustus hebben we een stalletje bezet tijdens de boekenmarkt tijdens de Melbuul’ndagen 
Borne. Er zijn boeken verkocht en er is informatie verstrekt over onze vereniging.                                                  
Op zaterdag 14 december, tijdens Kerstmis in Oud Borne, bezetten we tevens een stalletje. Er zijn boeken 
verkocht, er zijn flyers uitgedeeld en er is informatie over onze vereniging verstrekt.                                                                                           

- Boeken 

Aan leden is het mogelijk gemaakt om via voorinschrijving “het jaarboek Twente 2025” tegen een 
gereduceerd tarief te verkrijgen. Hiervan is door 16 leden gebruik gemaakt.                                                                
Nieuwe leden hebben als welkomgeschenk een boek ontvangen.                                                                                                                                                                                                

- Exposities  

Er waren dit jaar geen exposities. 

- Magazijn. 

Op het terrein van “Borne 28”, gelegen aan de Deldensestraat, heeft onze vereniging onder de voormalige 
rijwielstalling een magazijn. Hier worden de grotere, niet vorst- en vochtgevoelige materialen, opgeslagen. 
Op de 5de verdieping van ’t Dijkhuis heeft onze vereniging ook een grote inloop bergkast. Hier worden 
boeken en andere kwetsbare zaken opgeslagen.     



                                                                                                                                                                                              
- Internetsite www.heemkundeborne.nl   

Deze site, welke wordt beheerd door webmaster Wim van Ofwegen,  wordt frequent bezocht. Voor vragen 
en aanvullingen van deze site kunt u terecht via info@heemkundeborne.nl. En voor vragen van meer 
historische aard op archief@heemkundeborne.nl.  Ook is de Heemkundevereniging actief op Facebook en 
Instagram. 

 

Het bestuur van Heemkundevereniging Borne spreekt haar hartelijke dank uit aan allen die hebben 
bijgedragen aan het welslagen van de in dit verslag genoemde activiteiten. 

Ze hoopt op een verdergaande vruchtbare voortzetting. 

Borne, 18 januari 2025                                                                                                                                                
Namens het bestuur,                                                                                                                                                  
Annemarie Haak                                                                                                 Bertie Velthuis                                                                                                                              
(voorzitter)                                                                                                           (secretaris)                                                                                                                             

 
 
 


